
Protokół nr 9/IX/11   BRM.0002.9.2011 

obrad IX sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku, która odbyła się 26 października 2011 roku 

w auli konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Czerwieńsku. 

Otwarcie obrad IX sesji. 

Obrady IX sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku o godz. 10
00

 otworzył Leszek Jędras – 

przewodniczący Rady, stwierdzając jednocześnie quorum, uprawniające Radę do 

podejmowania uchwał. 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, na stan Rady 15 – zgodnie z listą obecności, 

stanowiąca załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Sekretarz posiedzenia – radny Henryk Góralczyk. 

Przewodniczący obrad poinformował, iż radni w zawiadomieniu o sesji otrzymali, wraz 

z pakietem uchwał, proponowany porządek obrad (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

W sprawie porządku obrad głos zabrał: Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska, który wnosił 

o wprowadzenie do porządku obrad punkt o treści:  

1. „Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 

2011”. 

2. „Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwieńsk wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011 – 

2023”. 

Na zgłoszony wniosek Rada (jednomyślnie – 15 głosami „za”) zdecydowała wprowadzić do 

porządku obrad następujące projekty uchwał: 

- wg druku: BRM.0006.76.2011 z dnia 26 października 2011 r. w sprawie zmian budżetu 

i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2011 – punkt 5; 

- wg druku: BRM.0006.77.2011 z dnia 26 października 2011 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwieńsk wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2011 – 2023 – punkt 6. 

W związku z powyższym, po otwarciu sesji i przedstawieniu porządku obrad oraz jego zmian, 

co stanowiło punkt 1, porządek IX sesji obejmował: 

2. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja dot. wyników analizy oświadczeń majątkowych radnych i wyznaczonych 

pracowników samorządowych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 

2011. 

6. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwieńsk wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011-

2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek i zasad poboru podatku od 

nieruchomości i opłaty targowej (druk: BRM.0006.74.2011). 

8. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji przedszkolom, szkołom prowadzonym przez osoby fizyczne lub osoby prawne 

inne niż Gmina Czerwieńsk (druk: BRM.0006.75.2011). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie wsi Płoty (druk: 

BRM.0006.73.2011). 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Komunikaty, wnioski, opinie.  

12. Ustalenie treści protokołu z VIII sesji. 

13. Zakończenie obrad IX sesji. 

Powyższy porządek obrad poddano głosowaniu. 
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Prowadzący posiedzenie stwierdził, iż w wyniku głosowania, Rada jednomyślnie (15 głosami 

„za”) zatwierdziła porządek obrad IX posiedzenia Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 

Ad. 2 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Temat zreferował Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 

Przedłożona informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna z Leśniowa Wielkiego zwróciła się do dyrektora MGOK w Czerwieńsku z pytaniem 

w sprawie remontu świetlicy wiejskiej w Leśniowie Małym oraz do prezesa POMAK 

Sp. z o. o. w Czerwieńsku dot. remontu drogi przy przepompowni. 

Radny z Sycowic – Cezary Woch wystąpił do przew. H. Góralczyka o ustawienie 

w poczekalni i na peronach dworca PKP w Czerwieńsku kilku ławek. 

Kolejna sprawa poruszona przez radnego skierowana była do burmistrza i dotyczyła wywozu 

dłużycy przez Lasy Państwowe. W północno – zachodniej części lasów dochodzących do 

Sycowic, LP budują - utwardzają drogę, którą będzie wywożona dłużyca. Transport będzie 

przebiegał przez wieś, drogą gminną aż do drogi wojewódzkiej. Na zbiegu tych dróg stworzy 

się niebezpieczną sytuację nie tylko dla mieszkańców, ale i dla użytkowników drogi 

wojewódzkiej (na zakręcie). Zdaniem radnego sprawa ta powinna być uzgodniona z organami 

gminy. 

Ponadto radny poruszył temat związany z naprawieniem drogi do cmentarza, a Straż Miejską 

poprosił o dostarczenie do Sycowic numerków dla psów. 

Radny z Płotów Aleksander Motykiewicz zapytał prezesa POMAK-u: czy ujął 

w przyszłorocznym budżecie zadania związanego z naprawą hydrantów, ponieważ w Płotach  

połowa hydrantów jest niesprawna? 

Radny z Nietkowa – Kazimierz Ruszel podkreślił, że ten sam temat dotyczy również 

Nietkowa. 

Radny z Nietkowa – Krzysztof Smorąg zapytał burmistrza: czy wystąpił już Urząd o warunki 

odtworzenia przejazdu kolejowego do posesji nr 151 w Nietkowie? 

Ad. 4 

Informacja dot. wyników analizy oświadczeń majątkowych radnych i wyznaczonych 

pracowników samorządowych. 

Informację dot. wyników analizy oświadczeń majątkowych radnych przedłożył Leszek Jędras 

– przewodniczący Rady Miejskiej w Czerwieńsku. Wszystkie oświadczenia radni za 2010 r. 

złożyli z zachowaniem ustawowego terminu tj. do dnia 30 kwietnia 2011 r., rubryki zostały 

wypełnione z zachowaniem formuły „nie dotyczy” i nie budzą zastrzeżeń, co do ich treści. 

Analizę oświadczeń majątkowych radnych przewodniczący Rady Miejskiej w Czerwieńsku 

przesłał Naczelnikowi Drugiego Urzędu Skarbowego w Zielonej Górze pismem 

BRM.0043.32.2011 z dnia 04 maja 2011 r. 

Następnie przewodniczący odczytał: 

- pismo AP/4105-61/TS z dnia 21.10.2011 r. Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego 

w Zielonej Górze dokonujące analizy oświadczeń majątkowych za 2010 r. przewodniczącego 

Rady, radnych i Burmistrza Czerwieńska (zał. 5); 

- pismo NK.II.414.2.22.2011.J.Bor z dnia 13 października 2011 r. Wojewody Lubuskiego 

dokonującego analizy oświadczeń majątkowych Burmistrza Czerwieńska i przewodniczącego 

Rady Miejskiej (zał. 6). 

Informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych (wyznaczonych prawem) 

pracowników samorządowych wygłosił Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. Przedłożona 

informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2011. 

Projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.76.2011 z dnia 26.10.2011 r. odczytała Urszula 

Napierała – Skarbnik Gminy. 

Dyskusji i zapytań nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Miejska, w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

uchwałę przyjęła. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada – większością głosów - przyjęła uchwałę nr IX/87/11 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2011. 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwieńsk wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011-2023. 

Projekt uchwały wg. druku BRM.0006.77.2011 z dnia 26.10.2011 r. opracowała i odczytała 

Urszula Napierała – Skarbnik Gminy. 

Dyskusji i zapytań nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, odczytał i poddał głosowaniu projekt uchwały, 

którą Rada przyjęła 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. Przewodniczący 

stwierdził, iż Rada – większością głosów - podjęła uchwałę nr IX/88/11 zmieniająca uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwieńsk wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2011-2023. 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości 

i opłaty targowej. 

Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.74.2011, był 

przedmiotem prac komisji stałych rady, gdzie uzyskał ich pełną akceptację. 

Projektodawca uchwały – Burmistrz Czerwieńska. 

Dyskusji i zapytań nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał głosowaniu projekt uchwały, którą Rada 

przyjęła 15 głosami „za”. Przewodniczący stwierdził, iż Rada - jednomyślnie - podjęła 

uchwałę nr IX/89/11 w sprawie określenia stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości 

i opłaty targowej. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

przedszkolom, szkołom prowadzonym przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż 

Gmina Czerwieńsk. 

Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.75.2011 

z dn. 17.10.2011 r., był przedmiotem prac komisji stałych rady, gdzie uzyskał ich pełną 

akceptację. 

Projektodawca uchwały – Burmistrz Czerwieńska. 

Dyskusji i zapytań nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał głosowaniu projekt uchwały, którą Rada 

przyjęła 15 głosami „za”. Przewodniczący stwierdził, iż Rada - jednomyślnie - podjęła 

uchwałę nr IX/90/11 zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

przedszkolom, szkołom prowadzonym przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż 

Gmina Czerwieńsk. 
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie wsi Płoty. 

Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku BRM.0006.73.2011 

z dn. 13.10.2011 r., był przedmiotem prac komisji stałych Rady, gdzie uzyskał ich pełną 

akceptację. 

Dyskusji i zapytań nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, odczytał i poddał głosowaniu projekt uchwały, 

którą Rada przyjęła 15 głosami „za”. Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - 

podjęła uchwałę nr IX/91/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie wsi Płoty. 

Ad. 10 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na interpelacje i pytania radnych, zgłoszonych w punkcie 3 porządku obrad, 

udzielił Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 

1. Radna J. Łyczkowska. 

Stan instalacji elektrycznej w świetlicy wiejskiej w Leśniowie Małym spowodował to, że 

obiekt ten został wyłączony z użytkowania. W związku z tym, należy sprawdzić (poprzez 

wykonanie pomiaru) i ustalić, na którym obwodzie ta instalacja jest wadliwa. Drobne usterki 

są możliwe do usunięcia jeszcze w tym roku. Jeżeli pomiar wykaże, że instalacja elektryczna 

wymaga całkowitej wymiany, to wówczas, ze względu na wysoki koszt wykonania zadania 

i bezpieczeństwo, świetlica będzie wyłączona z użytkowania do czasu, aż nie znajdą się na 

ten cel odpowiednie środki finansowe. 

Wypowiedź burmistrza uzupełniła dyrektor MGOK Jolanta Matuszkiewicz. 

Na dzień dzisiejszy nie jest wiadomym, co się dzieje z tą elektryką. Dlatego też należy 

znaleźć źródło awarii. Na remont, czy wymianę całej instalacji, MGOK nie ma pieniędzy. 

W przyszłorocznym budżecie zaplanowano jedynie środki na drobny remont tego obiektu. 

Wykonanie tego zadania uzależnione jest od środków finansowych wydzielonych przez Radę 

w budżecie gminy. 

Na temat drogi do przepompowni numer 3 wypowiedział się Tomasz Frąckowiak – prezes 

POMAK Sp. z o. o. w Czerwieńsku, który twierdzi, że droga ta jest przejezdna i nie ma w niej 

dziur. Na dowód tego prezes w dniu dzisiejszym wykonał kilka zdjęć. Prezes podkreślił, że 

inne drogi gminne są w gorszym stanie technicznym. 

W uzupełnieniu powyższej wypowiedzi burmistrz poinformował, że pracownicy Ref. GKiM 

w dniu dzisiejszym dokonują przeglądu gwarancyjnego wykonanych dróg dojazdowych do 

wałów w Nietkowie i Laskach i też będą w Leśniowie Wielkim. Po ich rekonesansie będą 

podjęte dalsze działania związane z naprawą dróg, w tym także dot. drogi prowadzącej do 

przepompowni P-3. 

2. Radny C. Woch. 

Odpowiedzi na temat ustawienia ławek na dworcu PKP udzielił H. Góralczyk. 

Sygnał podróżnych o konieczności ustawienia ławek będzie rozpatrzony. Ustawione będą 

dwie ławki na terenie przy dworcu. Właścicielem samego dworca jest inna dyrekcja. 

W związku z tym, H. Góralczyk zapewnił, że wystąpi do dyrekcji dworca w Poznaniu 

o rozważenie możliwości ustawieniu ławek wewnątrz budynku (na poczekalni). 

Natomiast burmistrz zasugerował, aby przygotowane przez Urząd pismo do PKP w Poznaniu 

wysłać w imieniu Rady. 

Na temat drogi leśnej w Sycowicach wypowiedział się Burmistrz Czerwieńska. 

Nadleśnictwa, które mają środki finansowe i prowadzą remonty dróg gospodarczych, (bo 

drogi te nie są zewidencjonowane na żadnych mapach) nie uzgadniają i nie przedstawiają 

samorządom gminnym zakresu remontu swoich dróg. Wykonawca nie poinformował gminy 
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o prowadzonych robotach drogowych. Problemem zgłoszonym przez radnego, Urząd się 

zainteresuje. 

Wyrównanie drogi Nietkowice – Sycowice może być zlecone do wykonania przez spółkę 

POMAK, o ile znajdą się na ten cel środki finansowe. 

Komendant Straży Miejskiej w Czerwieńsku Tadeusz Boksa udzielił wyjaśnień dot. 

identyfikatorów dla psów. Komendant poinformował, że numerki są do nabycia w siedzibie 

Straży Miejskiej i u sołtysów. Sołtys Sycowic, po złożeniu zapotrzebowania otrzyma 

identyfikatory. 

3. Radny A. Motykiewicz i K. Ruszel. 

Burmistrz zapewnił, że zadanie dot. naprawy i przeglądu hydrantów we wszystkich 

miejscowościach gminy, (jako priorytetowe) będzie wykonane przez firmę POMAK. Ponadto 

burmistrz zobowiązał prezesa do przygotowania harmonogramu określającego termin 

dokonania przeglądu hydrantów, zakres i datę doprowadzenia tych urządzeń do należytego 

stanu technicznego. Informację tą należy przekazać Radzie i sołtysom poszczególnych 

sołectw. 

4. Radny K. Smorąg. 

Problem dotyczący wykonana bezpiecznego przejazdu przez tory kolejowe do ujęcia wody 

w Nietkowie przewija się już kilka lat. Gmina wystąpiła w tej sprawie z wnioskiem do PKP, 

kserokopię pisma przekazano przewodniczącemu Rady. 

Głos zabrał radny Cezary Woch. 

Gmina powinna wystąpić do Nadleśnictwa o naprawę drogi, gdyż to oni głównie z niej 

korzystają i ciężkim sprzętem dewastują. Zdaniem radnego nie może być tak, że Lasy 

Państwowe niszczą drogę gminną, a gmina na jej naprawę – remonty wykłada z budżetu 

niemałe środki finansowe. Dlatego też radny uważa, że należy wystąpić do Nadleśnictwa 

Sulechów o wyremontowanie tej drogi i zakaz jej dewastowania. 

W tym punkcie obrad przewodniczący Rady zapoznał radnych z treścią odpowiedzi 

udzielonych na zapytania i interpelacje radnego: C. Wocha i K. Smorąga - wygłoszonych 

podczas posiedzenia VIII sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 

Pierwszą odpowiedź udzieliła dyrektor MGOK w Czerwieńsku, a dotyczyła świetlicy 

wiejskiej w Bródkach. Kolejna sprawa dotyczyła inwestycji wykonywanych przez LZMiUW 

w Zielonej Górze na terenie Gminy Czerwieńsk (pismo BRM.0003.10.2011). 

Ad. 11 

Komunikaty, wnioski, opinie.  

Przewodniczący Rady przekazał następujące komunikaty: 

1/ proponowany termin X sesji – 30 listopad 2011 r. Tematyką sesji będzie ustalenie stawek 

za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków oraz określenie wysokości podatku od 

środków transportowych. Komisje stałe Rady odbędą swoje posiedzenia w dniach: 15, 17, 18 

i 22.XI.2011 r.  

2/ Ref. GGRiOŚ pismem z dnia 20.10.2011 r. informuje, że ZDW w Zielonej Górze do końca 

października br. przystąpi do koszenia traw i chwastów z pasa drogi nr 280, w tym rowu przy 

boisku sportowym w Czerwieńsku. Jest to odpowiedź na stanowisko wyrażone przez Komisję 

ITRiOŚ. 

Następnie przewodniczący Rady odczytał pismo BRM.0004.49.2011 z dnia 24.10.2011 r. 

adresowane do p. Ewy Zawodnej. W piśmie tym ujęto informację o zajętym stanowisku przez 

Komisję ITRiOŚ, która rozpatrywała sprawę wniesioną do Rady przez E. Zawodną w piśmie 

z dn. 19.09.2011 r. 

Radny K. Ruszel zapytał burmistrza: czy wystosowano pismo do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie wyznaczenia przejść dla pieszych przy Kółku Rolniczym i byłej 

poczcie w Nietkowie? 

Indagowany wyjaśnił, że pismo było redagowane, ale czy zostało wysłane - musi sprawdzić. 
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Radny W. Kwaśniewski podziękował dyrektorowi i pracownikom MGOK za profesjonalne 

przygotowanie uroczystości związanej z Inauguracją Roku Kulturalnego. 

Ad. 12 

Ustalenie treści protokołu z VIII sesji. 

Prowadzący obrady poinformował, że protokół z przebiegu VIII posiedzenia Rady Miejskiej 

w Czerwieńsku był wyłożony do wglądu. W związku z tym, przewodniczący zapytał: czy do 

protokołu są jakieś uwagi, wnioski? 

Uwag nie było, dyskusji też nie. 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag ani wniosków, co do treści protokołu, 

przewodniczący uznał go za obowiązujący. 

Ad. 13 

Zakończenie obrad IX sesji. 

Prowadzący posiedzenie stwierdzając wyczerpanie porządku obrad, o godz. 11
05

 zamknął 

obrady IX sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 

Przebieg sesji nagrano na taśmie magnetofonowej oznaczonej numerem od 16. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:  Sekretarz:   Przewodniczący   

Alina Juncewicz  Henryk Góralczyk  Rady Miejskiej w Czerwieńsku 

        Leszek Jędras 

          

  

          


